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Commissie Defensie

Aan de minister van Defensie

Plaats en datum: Den Haag, 15 december 2016
Betreft: Vragen naar aanleiding van de Intentieverklaring met België over de samenwerking 

op het gebied van vervangende capaciteit M-fregatten en mijnenbestrijding en de 
berichtgeving van heden in het Algemeen Dagblad en de Gelderlander

Ons kenmerk: 33279-20/2016D49419

Naar aanleiding van uw brief van 8 december 2016 inzake bovengenoemd onderwerp, en de 
berichtgeving in het Algemeen Dagblad en de Gelderlander van vandaag, verzoek ik u namens de vaste 
commissie voor Defensie de volgende vragen te beantwoorden.

1. Klopt het bericht dat u niet geïnteresseerd zou zijn in plaatsing van SM-3 raketten op de 
nieuwe Nederlandse fregatten en België? Zo ja, waarom niet? Bestaan er mogelijk ook andere 
verschillen van inzicht met België op dit terrein? Zo ja, welke?

2. Is de vraag naar het al dan niet mogelijk maken van de plaatsing van deze raketten aan de 
orde geweest toen de intentieverklaring met België werd gesloten, dan wel daarna? Met welk 
resultaat?

3. Bent u bereid de voor- en nadelen en de kosten van plaatsing van deze raketten op de nieuwe 
fregatten op een rij te zetten en te bespreken met de Belgen? Wilt u deze informatie delen met 
de Kamer?

4. Vindt u dat Nederland al genoeg bijdraagt aan het raketschild ter bescherming van het 
Europees deel van het NAVO-bondgenootschap of vindt u dat Nederland meer moet doen? 

5. Hoe is de samenwerking op dit terrein in NAVO-verband geregeld?
6. Erkent u de mogelijke meerwaarde van de capaciteit om zelf deze raketten te kunnen lanceren 

– zeker in combinatie met de moderne SMART-L radar – als hypermodern defensief wapen 
tegen inkomende ballistische raketten en als nichecapaciteit binnen de Europese NAVO-landen? 
Kunt u een toelichting op uw antwoord geven?

7. Zit er per definitie een lanceerinstallatie in de nieuwe M-fregatten van waaruit deze raketten 
kunnen worden gelanceerd, dus ongeacht of die raketten aangekocht worden, of is de inbouw 
daarvan optioneel? Overweegt Nederland in ieder geval de lanceerinstallatie in te bouwen, 
zodat het lanceren van deze raketten in ieder geval niet onmogelijk wordt gemaakt?

8. Bent u bereid te onderzoeken of het uitrusten van de nieuwe Nederlandse M-fregatten 
wenselijk en haalbaar is, bijvoorbeeld door deze raketten in een Europese pool aan te schaffen 
om de kosten van verwerving en instandhouding in internationale samenwerking te delen? Kunt 
u dat aspect meenemen in de A-brief over M-fregatten die later naar de Kamer zal worden 
gestuurd?
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Namens de commissie verzoek ik u uw reactie op deze brief uiterlijk 12 januari 2017 aan de Kamer te 
doen toekomen. Uw antwoord zal worden geagendeerd voor het algemeen overleg Materieel Defensie 
van 25 januari 2017.

Hoogachtend,

De griffier van de vaste commissie voor Defensie

T.N.J. de Lange


